
Protokół nr 5/2018

z posiedzenia Krajowej Rady Konsultacyjnej Do Spraw Osób Niepełnosprawnych

w dniu 19 lipca 2018 roku

Skład osobowy

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Rady zgodnie z załączoną listą obecności oraz:

• Pan Krzysztof Michałkiewicz -  Sekretarz Stanu w MRPiPS -  Pełnomocnik Rządu 
Do Spraw Osób Niepełnosprawnych,

• Pan Michał Pelczarski -  Dyrektor Biura Pełnomocnika Rządu Do Spraw Osób 
Niepełnosprawnych,

• Pani Ewa Rejment -  Naczelnik Wydziału Do Spraw Rehabilitacji Zawodowej i Pomocy 
Społecznej w Biurze Pełnomocnika Rządu Do Spraw Osób Niepełnosprawnych,

• Pani Dalia Ujazdowska-Kowalik -  specjalista -  Samodzielne Stanowisko Pracy
Do Spraw Komunikacji Społecznej w Biurze Pełnomocnika Rządu Do Spraw Osób 
Niepełnosprawnych,

Lista obecności w załączeniu.

Nieobecność usprawiedliwili: Pan Michał Tomczak, Pani Renata Górna, Pan Aleksander 
Waszkielewicz (zastępstwo pełniła Pani Justyna Kucińska), Pani Natalia Marciniak -  
Madejska, Pan Tomasz Janiszewski oraz Pan Marek Łukomski (zastępstwo pełniła Pani 
Monika Kwiecińska).

Porządek posiedzenia 

Część I

1. Przywitanie członków Rady przez Panią Przewodniczącą, Monikę Zimę-Parjaszewską.
2. Złożenie wniosku przez Pana Dyrektora Michała Pelczarskiego, dotyczącego zmiany 

porządku obrad, ze względu na późniejsze przybycie Pana Ministra Krzysztofa 
Michałkiewicza, wynikające z Jego obecności w Sejmie RP.

3. Głosowanie nad przyjęciem porządku obrad.
4. Przedstawienie prezentacji dotyczącej „Mapy Drogowej” przez Pana Dyrektora 

Michała Pelczarskiego.
5. Przedstawienie prezentacji dotyczącej założeń projektu ustawy o zatrudnieniu 

wspomaganym przez Panią Naczelnik Ewę Rejment.
6. Powitanie Pana Ministra Krzysztofa Michałkiewicza przez Panią Przewodniczącą, 

Monikę Zimę-Parjaszewską. Zabranie głosu przez Pana Ministra.
7. Dyskusja na temat dwóch wyżej wymienionych prezentacji.
8. 1 Ominutowa przerwa.



Część II

9. Głosowanie nad przyjęciem protokołu nr 3 i 4.
10. Dyskusja nad Regulaminem Krajowej Rady Konsultacyjnej Do Spraw Osób 

Niepełnosprawnych.
11. Wolne wnioski.
12. Podziękowanie za dotychczasową współpracę oraz pożegnanie Pani Dalii 

Ujazdowskiej-Kowalik.
13. Zakończenie obrad Rady.

Przebieg posiedzenia

Ad. 1 Posiedzenie otworzyła Pani Monika Zima-Parjaszewska, Przewodnicząca Krajowej Rady 
Konsultacyjnej Do Spraw Osób Niepełnosprawnych, przywitała wszystkich obecnych i oddała 
głos Panu Dyrektorowi.

Ad. 2 Pan Dyrektor Michał Pelczarski również powitał zgromadzonych gości w imieniu 
własnym, jak i Pana Ministra Krzysztofa Michałkiewicza oraz, na prośbę Pana Ministra zgłosił 
formalny wniosek, aby zmienić kolejność porządku obrad. Ze względu na późniejsze przybycie 
Pana Ministra, spowodowane głosowaniem w Sejmie RP, Pan Dyrektor zaproponował 
przesunięcie punktów, które dotyczyły prezentacji przez Biuro założeń „Mapy Drogowej'’ 
oraz zatrudnienia wspomaganego na początek posiedzenia, tak aby Pan Minister mógł być 
obecny podczas omawiania, zaplanowanych wcześniej, pozostałych punktów.

W tym momencie posiedzenia członkowie wyrazili również aprobatę dla pomysłu Pana Marka 
Kalbarczyka, aby na każdym z kolejnych posiedzeń prezentowane były kwestie dotyczące 
poszczególnej grupy osób z niepełnosprawnościami jak i przychylili się do prośby Pani Elżbiety 
Neroj z Ministerstwa Edukacji Narodowej, dotyczącej możliwości przedstawienia przez Nią 
informacji na temat rozpoczętego przez MEN projektu w zakresie doradztwa eksperckiego 
dotyczącego edukacji włączającej.

Ad. 3 W głosowaniu nad porządkiem obrad wzięło udział 21 członków Rady, 21 głosowało 
za jego przyjęciem. Porządek obrad został przyjęty.

Ad. 4 Pan Dyrektor Michał Pelczarski przedstawił prezentację dotyczącą „Mapy Drogowej” 
oraz wszystkich zagadnień, którymi Biuro zajmowało się w ostatnich miesiącach.

Główne założenia:

„Mapa Drogowa" budowy systemu wsparcia osób niepełnosprawnych i ich rodzin składa 
się z trzech filarów:

• Solidarnościowego Funduszu Wsparcia Osób Niepełnosprawnych (SFWON),
• Pakietu społecznej odpowiedzialności,
• programu Dostępność+.

Solidarnościowy Fundusz Wsparcia Osób Niepełnosprawnych będzie zasilany z następujących 
źródeł:



■ daniny solidarnościowej -  w wysokości 4 proc. od nadwyżki dochodów powyżej 1 min zł 
za rok podatkowy;
składki z „przekierowania’' na Fundusz części składki z Funduszu Pracy w wysokości 0.15 
p. proc. Obecnie składka ta wynosi 2.45 proc. - od początku 2019 roku 0.15 p. proc. trafi 
na wsparcie osób niepełnosprawnych. Pan Dyrektor podkreślił w tym miejscu, że obciążenia 
pracodawców nie wzrosną, bo nie zmieni się wysokość składki. Będzie tylko inaczej 
dystrybuowana. Fundusz nie będzie żadnym ukrytym podatkiem bądź nowym 
świadczeniem.

Daninę solidarnościową zapłacą osoby fizyczne, których dochody w roku podatkowym 
przekroczą 1 min zł (suma dochodów będzie pomniejszana o zapłacone składki 
na ubezpieczenia społeczne). Fakich osób w 2019 r. będzie ok. 21 tysięcy. Pieniądze wpłyną 
do tego samego urzędu skarbowego, w którym rozliczany jest podatek dochodowy, czyli 
do urzędu właściwego ze względu na miejsce zamieszkania podatnika.
Środki z SFWON przekazywane będą na realizację działań mających na celu wsparcie osób 
niepełnosprawnych, m. in. programy rządowe czy innowacyjne rozwiązania.

Pan Dyrektor poinformował członków Rady, że ustawa o Solidarnościowym Funduszu 
Wsparcia Osób Niepełnosprawnych przekazana została do konsultacji społecznych 
i tym samym zachęcił do składania uwag. Sam Fundusz zacznie działać od 1 stycznia 2019 roku.

Drugi filar. Pakiet społecznej odpowiedzialności, zawiera m. in. działania dotyczące:
■ reformy systemu orzekania o niepełnosprawności i wprowadzenia orzekania

o niesamodzielności,
dodatku do emerytury dla rodziców opiekujących się osobami niepełnosprawnymi, 
opieki wytchnieniowej, czyli zwiększonego dostępu do usług w domu. okresowego 
pobytu podopiecznych w dostosowanych placówkach,

■ dodatku do specjalnego zasiłku opiekuńczego i zasiłku dla opiekuna,
■ zwiększenia dofinansowania na Warsztaty Terapii Zajęciowej oraz Zakłady 

Aktywności Zawodowej,
zatrudnienia wspomaganego ,
zwiększenia dostępności turnusów rehabilitacyjnych dla osób ze znacznym stopniem 
niepełnosprawności.

Trzeci filar to pogram Dostępność +. Pan Dyrektor zwrócił uwagę, że jest to program 
dedykowany nie tylko osobom niepełnosprawnym, ale wszystkim tym, którzy w pewnych 
sytuacjach, bądź momencie życia mogą spotkać się różnorakimi barierami w przestrzeni 
publicznej oraz, że ma on charakter zarówno infrastrukturalny, jak i skupiony na dostępności 
do usług.

Ad. 5 Jednym z działań Biura w ramach Pakietu społecznej odpowiedzialności 
jest opracowanie ustawy o zatrudnieniu wspomaganym. W związku z powyższym Pani 
Naczelnik Ewa Rejment wygłosiła prezentację, w której przybliżyła członkom Rady główne 
założenia przyszłych rozwiązań systemowych oraz poinformowała na jakim etapie są prace 
w tym zakresie.
Pani Naczelnik zwróciła również uwagę na fakt, iż obecnie brak jest rozwiązań systemowych 
regulujących instytucję zatrudnienia wspomaganego, a Biuro dąży do tego, aby był to jeden 
z, prawnie umocowanych, instrumentów rehabilitacji zawodowej osób niepełnosprawnych 
oraz aby była mu zapewniona stabilność finansowania, dająca pewność ciągłości korzystania



z tej usługi. Po wygłoszonej prezentacji Pani Naczelnik przekazała głos Pełnomocnikowi 
Rządu Do Spraw Osób Niepełnosprawnych.

Ad. 6 Pani Przewodniczącą Monika Zima-Parjaszewska powitała Pana Ministra Krzysztofa 
Michałkiewicza, po czym oddała Mu głos. Pan Minister również powitał zgromadzonych gości 
i zaprosił do dyskusji na temat dwóch wygłoszonych wcześniej prezentacji.

Ad. 7 Dyskusję otworzyła Pani Przewodnicząca. W dyskusji udział wzięli: Pan Marek 
Kalbarczyk, Pan Piotr Pawłowski, Pani Agata Gawska, Pan Robert Jagodziński, Pan Ryszard 
Czosnyka, Pan Jan Szreter, Pani Elżbieta Neroj, Pani Zofia Żuk oraz Pan Jan Zając. Na pytania 
odpowiadali: Pan Minister Krzysztof Michałkiewicz, Pan Dyrektor Michał Pelczarski 
oraz Pani Naczelnik Ewa Rejment.

Pan Marek Kalbarczyk wyraził obawę co do przygotowania pracowników powiatowych 
urzędów pracy w zakresie obsługi osób niepełnosprawnych, gdyż jego zdaniem prezentują 
oni niski poziom wiedzy o tym środowisku. Zapytał również czy planowane są szkolenia 
dla tych pracowników pod kątem pomocy w znalezieniu zatrudnienia osobom 
niepełnosprawnym.

Pan Dyrektor zapewnił, iż Biuro ma świadomość tego problemu, a także poinformował 
członków Rady, że planowane jest spotkanie z Departamentem Rynku Pracy, na którym 
omawiane będą szczegóły szkoleń dla pracowników wszystkich instytucji rynku pracy 
w ramach projektu „Wiedza, edukacja, rozwój”. Szkolenia planowane są w połowie przyszłego 
roku.

Pan Piotr Pawłowski zapytał dlaczego z zapisów ustawy wyłączony został chroniony rynek 
pracy.

Pani Ewa Rejment odpowiedziała, iż fakt włączenia rynku chronionego do ustawy 
nie jest jeszcze wykluczony, a w dotychczasowej pracy nad ustawą Biuro posiłkuje 
się doświadczeniami międzynarodowymi. Również Europejska Unia Zatrudnienia 
Wspomaganego wskazuje rynek otwarty jako właściwy do kierowania tego projektu, a rynek 
chroniony posiada już pewne instrumenty, w ramach których może wspierać osoby 
niepełnosprawne.

Jako następny, głos zabrał Pan Robert Jagodziński. Z radością przyjął fakt, iż Biuro pracuje 
nad projektem ustawy o zatrudnieniu wspomaganym ze względu na dotychczasowy 
brak rozwiązań systemowych w tym zakresie. Wyraził jednak zaniepokojenie dotyczącego tego, 
że to wojewoda ma decydować o kwalifikacji danego podmiotu jako agencji zatrudnienia 
wspomaganego, ze względu na duże obciążenie wojewodów innymi zadaniami
i kompetencjami. Pan Jagodziński spytał również na jakiej podstawie urząd pracy będzie 
kwalifikował osoby do zatrudnienia wspomaganego.

Pani Ewa Rejment podziękowała za te wątpliwości i podzieliła zdanie Fana Jagodzińskiego. 
Podkreśliła, że powstawaniu ustawy o zatrudnieniu wspomaganym towarzyszy 
wiele dylematów, a osoby ją opracowujące są w trakcie rozmów ze środowiskiem osób 
niepełnosprawnych, szukają różnych rozwiązań, również w doświadczeniach



międzynarodowych. Pani Naczelnik sprostowała także, iż urząd pracy będzie jedynie nadawał 
osobom niepełnosprawnych status osoby bezrobotnej bądź poszukującej pracy.

Jako kolejny głos zabrał Pan Ryszard Czosnyka. Wyraził zadowolenie z faktu powstania 
SFWON i zadał następujące pytania:

1. dlaczego płatnikiem funduszu są tylko osoby fizyczne, a nie również prawne?
2. czy Biuro nie obawia się, że z uwagi na fakt, iż osoba podejmująca pracę traci 

dodatkowe świadczenia ustawa o zatrudnieniu wspomaganym nie będzie miała 
„klienta"?

3. czy urzędy pracy nie są zbyt niewydolne, aby obsłużyć osoby niepełnosprawne?

Na te pytania odpowiedział Pan Minister Krzysztof Michałkiewicz. Pan Minister podkreśli! 
wyraźnie, że za wszelkie uwagi jest wdzięczny, będą one uwzględniane, a sama ustawa 
o zatrudnieniu wspomaganym jest dopiero na etapie przygotowań. W odpowiedzi na pierwsze 
pytanie Pana Czosnyki Pani Minister zgodził się, że w ustawie o SFWON powinien znaleźć 
się zapis umożliwiający również pracodawcom wsparcie funduszu, natomiast z założenia 
obejmuje on osoby fizyczne, ponieważ składka z funduszu pracy pobierana jest od osób 
fizycznych, i fakt. że to od nich ma być pobierana danina solidarnościowa spotyka 
się z poparciem w konsultacjach społecznych.
W odpowiedzi na drugie pytanie, Pan Minister nie zgodził się z twierdzeniem, 
że osoba niepełnosprawna podejmująca pracę traci wszelkie świadczenia dodatkowe, ponieważ 
renta socjalna (do pewnego progu) daje takiej osobie możliwość zarobkowania. Odpowiadając 
na trzecie pytanie Pana Ryszarda Czosnyki, Pan Minister zapewnił, że urzędy pracy nie upadną 
pod ciężarem obsługi osób niepełnosprawnych, ponieważ już je obsługują, a jedynie na dzień 
dzisiejszy oferta dla takich osób jest zbyt uboga.

Pani Agata Gawska również zwróciła uwagę na fakt, iż jej zdaniem powiatowe urzędy pracy 
nie są przygotowane do obsługi osób niepełnosprawnych. Zapytała także, na jakiej podstawie 
przyznawany będzie status agencji zatrudnienia wspomaganego i czy takim podmiotem będzie 
mogła zostać komercyjna agencja pracy, podkreślając, że być nie powinna i widzi tutaj sporo 
zagrożeń. Ponadto spytała kto będzie certyfikował trenera pracy oraz w jakim zakresie ustawa 
o zatrudnieniu wspomaganym doprecyzuje sposób współpracy pomiędzy powiatowym centrum 
pomocy rodzinie, powiatowym urzędem pracy a agencją zatrudnienia wspomaganego.

Pan Minister Krzysztof Michałkiewicz przypomniał zgromadzonym , że rozmawiają dopiero
o projekcie ustawy, który nie opuścił jeszcze Departamentu, żaden zapis nie jest jeszcze 
przesądzony, a uwagi członków Rady są niezwykle cenne. To zdanie podzieliła również Pani 
Naczelnik Ewa Rejment, zaznaczając, że wszelkie głosy są do uwzględnienia, a Biuro postara 
się zaproponować możliwie jak najlepsze rozwiązania. W tym momencie posiedzenia Pani 
Agata Gawska podkreśliła, że chce poznać kierunek, w jakim zmierzają ustalenia dotyczące 
ustawy o zatrudnieniu wspomaganym i zgłosiła formalną sugestię, aby dobrze przemyśleć 
certyfikowanie agencji zatrudnienia, ponieważ co do komercyjnych podmiotów ma poważne 
obawy.

Kolejnym głosem był głos Pana Jana Szretera, który ponownie zapytał dlaczego rynek 
chroniony jest wyłączony z ustawy o zatrudnieniu wspomaganym. Ten głos poparła Pani Agata 
Gawska, która zaproponowała, aby rynek chroniony został uwzględniony w ustawie czasowo, 
tak, by osoba zatrudniona na rynku chronionym mogła trafić na otwarty rynek pracy.



Głos zabrała także Pani Elżbieta Neroj z Ministerstwa Edukacji Narodowej, prosząc
0 możliwość wpisania do zadań agencji zatrudnienia wspomaganego współpracy z placówkami 
systemu oświaty, w szczególności szkołami prowadzącymi kształcenie zawodowe, 
aby wzmocnić i wesprzeć proces tranzycji uczniów z niepełnosprawnościaini z systemu oświaty 
na rynek pracy.

Dyrektor Pelczarski zapewnił, że propozycja Pani Elżbiety Neroj jest bardzo cenna i zostanie 
uwzględniona w ustawie o zatrudnieniu wspomaganym. Odnosząc się do wypowiedzi Pana 
Szretera oraz Pani Gawskiej, Pan Dyrektor zwrócił uwagę, że co prawda zatrudnienie 
wspomagane ma służyć znalezieniu pracy, ale nie widzi przeszkód, aby osoba zatrudniona 
na chronionym rynku pracy przeszła na rynek otwarty.
Ten głos poparł Pan Robert Jagodziński, który zaproponował, że rolą zatrudnienia 
wspomaganego mogłoby być wyprowadzenie osoby niepełnosprawnej z zakładów pracy 
chronionej na otwarty rynek pracy. Skoro uczestnicy warsztatów terapii zajęciowej mogą 
być uczestnikami zatrudnienia wspomaganego, to niech tak samo będzie w przypadku osób 
zatrudnionych w zakładach pracy chronionej. Pan Jagodziński wzmocnił także głos Pani 
Elżbiety Neroj, podkreślając ewentualną rolę trenera pracy już na końcowym etapie edukacji.

Do dyskusji ponownie włączył się Pan Piotr Pawłowski, który zauważył, że dana osoba 
niepełnosprawna może najlepiej odnajdywać się tylko na chronionym rynku pracy, możliwość 
swobodnego wyboru jest dla niej niezwykle ważna, a różnorodność ofert kierowanych do takich 
osób powinna być zachowana. W nawiązaniu do tej wypowiedzi głos zabrał Pan Minister, 
zwracając uwagę na fakt, iż dyskusja zmierza w niewłaściwym kierunku. Ustawodawca chce 
uzupełniać system i nie chodzi tutaj o zastępowanie zakładów pracy chronionej otwartym 
rynkiem pracy. Pan Minister podkreślił również, podobnie jak Pan Piotr Pawłowski, że osoby 
niepełnosprawne bardzo różnią się między sobą i z tego względu zasługują na całą gamę 
różnych propozycji.

Jako następny głos ponownie zabrał Pan Ryszard Czosnyka. Zaproponował, aby może odwrócić 
proces rekrutacji i najpierw zacząć od poszukiwania przedsiębiorcy, który chce zatrudnić osobę 
niepełnosprawną, a dopiero później dotrzeć z tą ofertą do konkretnej osoby niepełnosprawnej. 
Za ten głos Panu Ryszardowi podziękowała Pani Monika Zima-Parjaszewska, przypomniała 
jednak, że najważniejsze w tej kwestii są indywidualne predyspozycje, gotowość 
oraz kwalifikacje konkretnej osoby do podjęcia pracy i odwrócenie tego procesu mogłoby być 
dość skomplikowane.

Zmieniając temat dyskusji, Pan Marek Kalbarczyk zwrócił uwagę zebranym gościom, 
że w przypadku osób z dysfunkcją wzroku zatrudnienie jest fikcyjne przez brak właściwego 
oprzyrządowania, a renty socjalne są im niezbędne ze względu na rehabilitację. Pan Minister 
wyraził zrozumienie dla tego głosu i poinformował, że w programie dostępność produktów
1 usług jest zapis mówiący o wspieraniu z SFWON innowacyjnych rozwiązań, również, takich 
dzięki którym oprzyrządowanie stanowisk pracy dla osób niewidomych faktycznie będzie 
dostępne.

W nawiązaniu do wcześniejszego etapu dyskusji głos zabrała Pani Zofia Zuk, która wyjaśniła, 
że nie chodzi o to, aby wyprowadzać osobę niepełnosprawną z chronionego rynku pracy, 
a o to, aby do ustawy wprowadzić zapis możliwości zatrudniania poprzez zatrudnienie 
wspomagane zarówno na otwartym, jak i chronionym rynku pracy. Osoba niepełnosprawna



powinna móc poprzez zatrudnienie wspomagane mieć możliwość poszukiwania pracy na tych 
dwóch rynkach pracy. W tym głosie Panią Zofię poparł Pan Jan Zając.
Uwagę tę podzielił również Pan Minister. Zgodził się z nią, przyjął ją jako cenną i jeszcze 
raz podkreślił, że ustawa o zatrudnieniu wspomaganym jest dopiero na początku drogi.

Jako ostatnia głos ponownie zabrała Pani Agata Gawska, zwracając uwagę, że fundusz pracy 
kierowany będzie do osób, które do tej pory nie są obecne na rynku pracy, dlatego możliwość 
korzystania z zatrudnienia wspomaganego przez osoby, które są zatrudnione w zakładach pracy 
chronionej może być utrudniona oraz, że niezwykle istotne jest dostrzeżenie osób. które 
już funkcjonują w zatrudnieniu wspomaganym.

W odpowiedzi Pan Minister przychylił się do ostatniej uwagi Pani Agaty i poinformował, 
że projekt ustawy o Solidarnościowym Funduszu Wsparcia Osób Niepełnosprawnych 
jest na stronie internetowej Ministerstwa i tutaj należy przesyłać swoje uwagi, natomiast uwagi 
dotyczące zatrudnienia wspomaganego Pan Minister prosi przesyłać do Biura Pełnomocnika 
Rządu Do Spraw Osób Niepełnosprawnych.

Dyskusję zamknęła Pani Przewodnicząca.

Ad. 8 Przerwa. Podczas przerwy posiedzenie Rady opuścił Pan Minister Krzysztof 
Michałkiewicz, ze względu na konieczność odbywania innych obowiązków służbowych. 
Posiedzenie opuściło również kilku członków Rady.

Ad. 9 Ze względu, że część członków Rady opuściła posiedzenie nie udało się zebrać ąuorum 
potrzebnego do głosowania i głosowanie nad protokołem nr 3 i nr 4 nie odbyło się. Pozostali 
członkowie zadecydowali, że głosowanie odbędzie się w trybie obiegowym. Uwagi 
do protokołów zostaną przesłane drogą e-mailową.

Ad. 10 Dyskusję nad regulaminem KRK otworzyła Pani Przewodnicząca. Zapytała członków, 
czy zdążyli się zapoznać z projektem regulaminu i czy chcieliby przedstawić do niego ogólne 
wnioski bądź uwagi. Dyskusji poddane były tematy dotyczące roli zastępcy wyznaczonego 
przez członka nieobecnego na posiedzeniu, powołania nowej funkcji sekretarza, zespołów 
problemowych, braku diety dla przewodnika osoby niepełnosprawnej czy głosowania 
korespondencyjnego. Pan Dyrektor Pelczarski zwrócił się z prośbą, aby merytoryczną
i dogłębną dyskusję nad regulaminem KRK odłożyć na kolejne posiedzenia z uwagi na fakt. 
iż został on przesłany na dzień przed posiedzeniem i wielu członków oraz pracownicy Biura 
Pełnomocnika nie zdążyli się z nim zapoznać. Pan Dyrektor zapewnił również, że kwestia 
dotycząca braku diet przy przejazdach dla przewodników osób niepełnosprawnych zostanie 
wkrótce rozwiązana.

Ad. 11 Pani Elżbieta Neroj przedstawiła członkom Rady wstępne informacje dotyczące edukacji 
włączającej oraz nauczania indywidualnego uczniów z niepełnosprawnościami i zachęciła 
członków Rady do rozpowszechniania tych informacji wśród swoich środowisk, organizacji 
pozarządowych czy innych instytucji.

Ad. 12 Przechodząca na emeryturę, Pani Dalia Ujazdowska-Kowalik, która do tej pory 
obsługiwała posiedzenia Rady, pożegnała członków Rady i podziękowała im za dotychczasową 
współpracę. Tym samym odwdzięczył się również Pan Dyrektor Pelczarski



oraz Pani Przewodnicząca Zima-Parjaszewska. Pani Dalia została przez członków Rady 
pożegnana gorącymi brawami, a Pan Dyrektor i Pani Przewodnicząca wyrazili uznanie 
dla całokształtu pracy, jaką wykonywała Pani Dalia.

Ad. 13 Pani Przewodnicząca podziękowała za spotkanie, poinformowała, że wszelkie 
informacje ze spotkania będą dalej rozsyłane drogą e-mailową i zamknęła posiedzenie.

Protokół sporządziła: 
Małgorzata Gaj 
04.02.2019 r.
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